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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

Poř. číslo zápisu:  40 

Datum zasedání:  17. 12. 2014 

Přítomni:  Bernatík, Botlík, Činčala, Dziadková, Franěk, Klepková, 

Koštuříková, Řihák, Šimáková, Verner 

Omluveni:  Laňková  

Hosté:   Gongol, Kuric, Skokan, Cibuľová, Chmielová 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Zpráva volební komise 

3. Volby děkana – diskuse k připravovaným volbám  

4. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Předseda senátu přivítal přítomné a seznámil je s programem zasedání. Přítomní členové 

senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. 

 

Hlasování:  
Pro:  9  Proti: 0   Zdrželi se:  0   

 

 

2. Zpráva volební komise 

 

Byla podána informace o průběhu voleb, které proběhly v uplynulých dnech. Volební komise 

konstatovala, že v řádném termínu nebylo podána žádná stížnost a tudíž jsou volby platné. 

 

3. Volby děkana – diskuse k připravovaným volbám 

 

Předseda dr. Bernatík informoval o průběhu procesu jmenování rektora prezidentem ČR. Na 

vznesený dotaz předsedovi AS SU bylo sděleno, že všechny požadované dokumenty kandidát 

na rektora odevzdal včas a řádně (tzv. „lustrační osvědčení“ a další) a ty byly předsedou AS 

SU odeslány k dalšímu řízení. Na základě informací, které má dispozici, se neočekává 

jmenování před koncem roku 2014 (mj. s ohledem na probíhající volby na dalších 

univerzitách a předpokládané jmenování rektorů prezidentem najednou).  

 

Dr. Bernatík proto informoval přítomné senátory, že z tohoto důvodu se rozhodnul nevyhlásit 

volby na kandidáta na děkana, které tímto budou jedním z prvních povinností předsedy nově 

zvoleného AS SU OPF v roce 2015. Současně vyjádřil naději, že nedojde k tomu, že by nebyl 

zvolen děkan v termínu do 1. 3. 2015, kdy současnému děkanovi fakulty začne plynout 

funkční období rektora Slezské univerzity. 
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4. Různé 

 

Poděkování:  

 

Proděkan Gongol tlumočil pozdrav děkana a poděkování za vynikající spolupráci, která byla 

v rámci historie OPF naprosto unikátní. Rovněž přidal osobní poděkování senátorům a popřál 

do nového roku 2015 všem mnoho úspěchů v jejich práci.  

Ing. Botlík dodal svá osobní blahopřání všem, kteří byli zvoleni do dalšího období a 

poděkování za spolupráci za léta, která působil v AS SU OPF. Souhlasně zhodnotil práci 

tohoto senátu s ujištěním, že práce v tomto období byla mimořádná a zároveň významně 

konstruktivní. 

Prof. Skokan poděkoval všem za spolupráci při jednáních nad předkládanými materiály 

týkající se připravované akreditace studijních oborů všech stupňů studia na OPF, které tímto 

bude garantovat z titulu své pozice, a také za součinnost při práci v oblasti schvalování 

dokumentů týkajících se doktorských studií. Popřál všem mnoho zdaru, vyzval ke kooperaci a 

vyslovil naději, že v tomto roce budou všichni oproštěni od případných záští, pocitů ukřivdění 

či nevyřešených záležitostí a do nového roku popřál všem vše dobré.  

V podobném duchu vyjádřili v následných příspěvcích svá stanoviska jednotliví členové 

senátu.  

 

Předseda senátu informoval o skutečnostech, které doprovázely průběh voleb do příštího 

volebního období. Bohužel se objevily hromadné e-maily pracovníka fakulty, ve kterém byl 

předseda nařknut z „manipulace“ z titulu předsedy senátu, včetně nařčení z podvodného 

jednání (konkrétně užito „podraz, neomluvitelné jednání“, apod.). S ohledem na skutečnost 

dopadů těchto aktivit informoval předseda, že o této skutečností informoval i kolegium 

děkana a lze se právem domnívat, že tímto bylo poškozeno právo na ochranu osobnosti. 

Jelikož je tato informace opakovaně doprovázena soustavným šíření nepravdy o poškození 

fakulty předsedou senátu z titulu „propuštění perspektivních pracovníků katedry při zachování 

pozic neperspektivních zaměstnanců“, se situace v duchu nepravdivých informací prohloubila 

natolik, že bylo přistoupeno ke krokům směřujícím domáhání se práva na ochranu osobnosti – 

mj. i proto, že tyto skutečnosti mohou být typickým příkladem tzv. mobbingu na pracovišti, 

neboť šíření informací o poškozování fakulty propuštěním zaměstnanců již trvá téměř 

půldruhého roku. Tyto informace se předseda senátu vždy snažil uvádět na pravou míru u 

těch, kteří měli dostatek odvahy a informovali jej o šíření těchto pomluv (z hlediska řízení 

lidských zdrojů nelze zaměňovat ukončení pracovního poměru z důvodu uplynutí doby určité 

za výpověď! Toto zná student předmětu ŘLZ na úrovni úvodních přednášek předmětu). 

Jelikož je tato situace všeobecně známá většině pracovníků a stále přetrvává i při vědomí 

vedení fakulty (předseda sám na nesčetných poradách vedení informoval o neustálém šíření 

této nepravdy), informoval přítomné, že již nemůže jinak, než konat jak výše uvedeno mj. i 

proto, že dlouhodobě latentní stav se nepříznivě může podepsat i na zdravotním stavu 

zúčastněných, či pracovně-právních vztazích, které mohou následovat. S ohledem na 

skutečnost, že je předseda senátu veřejně známou osobou a mj. i v místě výkonu práce a 

bydlišti také veřejně činnou osobou, je dopad popisovaných skutečností o to více negativní.  

Pro transparentnost pravdivých skutečností považuje za nutné a správné přítomné senátory 

seznámit s okolnostmi, ke kterým došlo v průběhu podávání kandidatur do voleb do AS SU 

OPF pak předseda senátu dále vysvětlil okolnosti týkající se nedorozuměním spojeným 

s podáváním kandidatury na senátora jednoho pracovníka fakulty. Tuto situaci řešil 

operativně poslední den podávání kandidatur s daným pracovníkem a po vzájemné diskusi 

bylo sjednáno, že se považuje daná věc za uzavřená. Rozvíření nepřátelské atmosféry 
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hromadným mailem a následným šířením těchto informací o předsedovi senátu mezi ostatní 

pracovníky jedním z pracovníků katedry probíhalo bez jakékoliv účasti (či podnětu) 

pracovníka, jehož se obsah e-mailu měl týkat v duchu údajného poškození jeho práv. Z tohoto 

důvodu předseda informoval přítomné o postupu, ke kterému je donucen v rámci ochrany 

svého dobrého jména. V následné diskusi někteří s přítomných senátorů vyjádřili politování 

nad vzniklou situací a podali osobní svědectví o tom, že k uvedeným skutečnostem šíření výše 

uvedených nepravd a pomluv skutečně docházelo i při osobním setkání v prostorách fakulty, 

kdy byli vyzváni k tomu, aby volili sice dle vlastního přesvědčení, avšak zcela jistě s cílem 

eliminace možnosti postupu osoby předsedy dokonce i ve dnech průběhu samotných voleb. 

Nad tím vyslovil předseda hlubokou lítost, neboť je přesvědčen, že v průběhu funkčního 

období AS SU OPF došlo v rámci fungování AS SU OPF k výrazným úspěchům v oblasti 

spoluúčasti na chodu fakulty, zvládnutí i obtížných situací spojených se změnou vedení 

fakulty, kde AS SU OPF sehrál historicky velmi pozitivní roli včetně spolupráce na projektu 

restrukturalizace fakulty.  

 

Následovala krátká diskuse na téma potenciálního směru vývoje s dopadem na historickou 

změnu ve vedení Slezské univerzity. Předseda vyslovil přání všeho dobrého všem 

zúčastněným do nového roku a ukončil jednání.  

 

 

 

 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční 14. 1. 2015 ve 13:00 hod. 

 

 

Za správnost: Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 

Zapsal: Ing. Werner Bernatík, Ph.D. 


